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Sammanträde torsdag den 22 september 2016 klockan 18:30 -21:30 

 Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Gotland 

Ledamöter Ersättare 

Ulf Walther (S) ordf 

Gustav Johansson (M) vice  

Kristina Öberg (S) 

Jimmy Lindgren (S) 

Parvin Araghi (S) 

Roger Orwén (MP) 

Cecilia Jaukkuri (MP) 

Lars Sterneby (V) 

Henrik Virro (M) 

Erika Wing (M) 

Jonas Nilsson (M) 

Kristiina Katajikko (M) 

Peter Backlund (L) 

  

 
Tjänstgörande ersättare  

 - 

 
 

Hanna Jokio (S) 

Bo Hansson (S) 

Calle Sundstedt (S) 

Fothios Stathis (MP) 

Sonja Wallbom (V) 

Lisa Palm (Fi)  

Tina Aspe (M) 

Björn Wredberg (M) 

Elisabet Abelson (L) 

Christina Peterson (C) 

Claes Karlsson (KD) 

  

 

 
Tjänstemän 

Lena Lundström Stoltz, stadsdelsdirektör, Gunilla Ekstrand,  

Kristina Goldring, Jeanette Holmqvist, Leif Kananen, Ulrika Klemets 

Agneta Stenborg, Karin Åberg, avdelningschefer   

Personalföreträdare 

Yvonne Enehall, Kommunal, Johanna Svenbom, Lärarförbudet, TCO 

 
Justering 2016-09-27 

 
 
Sekreterare 

 

 

Inga-Karin Mellberg 
 
Ordförande 

 
Vice ordförande 

 

Ulf Walther (S)                                  Gustav Johansson (M)                                                            
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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Ulf Walther och vice ordföranden Gustav Johansson 

utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 

justering sker tisdag den 27 september. 
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§ 2   

Fastställande av dagordning 
 

Den utsända dagordningen fastställdes. 
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§ 3   

Svar på två medborgarförslag om utegym på Bandängen i 
Högdalen Bandhagen 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslagen om utegym på Bandängen. 

 
 
 
Ärendet 
Till nämnden har inkommit två medborgarförslag i vilka föreslås att 

det uppförs ett nytt utegym i Bandängen. Förvaltningen är positiv till 

förslaget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 september 2016. 

Dnr 1.2.4.-441/2016 

Dnr 1.2.4.-373/2016 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Utegym i Rågsved – svar på medborgarförslag 

 
Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på 

medborgarförslaget. 

 
 
Ärendet 

I det inkomna medborgarförslaget föreslås att förvaltningen uppför ett 

utegym i Rågsved i den nyligen upprustade parken, bakom före detta 

Matmissionen. Förvaltningen är positiv till förslaget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 september 2016. 

Dnr 1.2.4.-273/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 5   

Tertialrapport 2 2016 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

Beslut 
 
1. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,6 miljoner 

kronor för ökade prestationer inom omsorgs om personer med 

funktionsnedsättning för perioden mars t.o.m. juni. 

2. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 0,2 miljoner 

kronor för täckning av kostnader i samband med arbete med 

utsatta EU-medborgare. 

3. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,0 miljoner 

kronor för ökade investeringsbudget i samband med anskaffning 

av inventarier till nya lokaler. 

4. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 2,6 miljoner 

kronor för omstruktureringskostnader i samband med inrättande 

av boende för nyanlända i Enskededalens servicehus. 

5. Omslutningsförändringar om 84,1 miljoner kronor godkänns. 

6. Beloppsgräns för periodiseringar (interimsbokföring), fastställs till 

ett belopp om 20 000 kr och mer. 

7. Tertialrapport 2 2016 godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 

8. Paragrafen justeras omedelbart 

 

 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden bidrar till kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål 

och målen för verksamhetsområdena under 2016. 

Förvaltningen har tre fokusområden – som en hjälp att uppnå de av 

kommunfullmäktige beslutade fyra inriktningsmålen. Förvaltningen 

fortsätter sitt arbete med goda arbetsvillkor och att vara en attraktiv 

arbetsgivare genom arbetet med fokusområdena: 

Attraktiv arbetsgivare, jämställdhet och bemötande 

Förvaltningen bedömer att 23 av kommunfullmäktiges mål för 

verksamhetsområdena kommer att uppnås helt under året och att 

övriga tre mål kommer att delvis uppnås. Merparten av indikatorerna 

kommer att uppnås liksom nämndens mål. Bedömningen är att 

samtliga aktiviteter kommer att kunna genomföras. Före 

resultatöverföringar prognostiserar förvaltningen ett överskott om 1,3 

mnkr och efter resultatöverföringar ett överskott om 1,7 mnkr. 
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Resultatenheterna beräknar att använda 0,4 mnkr ur resultatfonderna. 

För investeringar prognostiseras ingen avvikelse mot budget. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 september 2016. 

Dnr 1.2.1.-545/2016 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först fråga om återremiss av bilaga 8 Lokalt 

Utvecklingsprogram och fann att nämnden beslutat att behandla denna 

vid dagens sammanträde.  

Reservation i denna del (M),(L) 

Därefter ställde ordföranden framställda förslag till beslut mot 

varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag samt 

avslag till förslag från (M),(L) att återremittera bil 8 om LUP. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M) bifall till eget förslag till 

beslut. 

Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson. Kristiina Katajikko alla (M) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Vi föreslår: 

Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag 

Att återremittera bilaga 8 för kompletteringar enligt nedan 

Att därutöver anföra: 

 

Vi hänvisar i huvudsak till våra budgetförslag i kommunfullmäktige 

och till vår reservation mot den rödgröna verksamhetsplanen för 

Enskede-Årsta-Vantör för 2016. 

 

Vi behöver ett Stockholm i världsklass. Alla skall ha möjligheter att 

förverkliga sin potential och framtida generationer ska kunna växa 

upp med jämlika livschanser. Den inriktning som den rödgrönrosa 

majoriteten stegat ut med skattehöjningar och ändå problem med att 
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finansiera grundläggande välfärd, är i grunden fel väg att gå för att 

möta dessa krav.  

 

Det ekonomiska läget i vår stadsdel är fortsatt ansträngt. De 

verksamheter som går med överskott får bidra med pengar till framför 

allt Individ och familj avdelningen Barn och unga där majoriteten inte 

kunnat komma tillrätta med ett växande underskott. Det innebär 

samtidigt att de eventuella kvalitetsförbättringar som skulle kunna 

genomföras i ex barnomsorg och äldreomsorg uteblir. 

 

Läget för Individ och avdelningen Barn och unga är fortsatt pressat 

när nu underskottet ökar ytterligare. I den bilaga som är lagd till 

Tertial 2 nämns få summor, och vi förutsätter att förvaltningen 

återkommer med mer precisa siffror under resten av verksamhetsåret. 

Förvaltningen har gjort ett bra arbete med att minska 

konsultkostnaderna och få fler som anställs som ordinarie personal. 

En långsiktig strategi måste innebära investeringar i befintlig personal 

i form av ökade möjligheter till löne-, karriär- och 

kompetensutveckling.  

 

Andelen barn som lever i familjer som har ekonomiskt bistånd 

minskar. Den rödgröna majoriteten lever delvis gott tack vare det 

dukade bordet som Alliansen lämnade över, vilket är tack vare 

Alliansens arbetslinje med införande av jobbtorg och krav på 

motprestationer.  

 

Målen gällande andel förskollärare och personalens bedömning av 

förmågan att stödja barns lärande och utveckling uppnås delvis. Rätt 

prioriteringar behövs i förskolan. För Moderaterna är minskade 

barngrupper, fler pedagoger och ökad kvalitet det väsentliga inom 

förskolan. Vi anser att Stockholms stad istället ska prioritera fler 

utbildningsplatser för förskollärare och i samband med det utreda 

möjligheten för staden att i samarbete med universiteten verka för en 

uppdragsutbildning av förskollärare.  

 

Trots omfattande insatser både generellt och individuellt fortsätter 

sjukfrånvaron att öka. Hög sjukfrånvaro innebär många utmaningar. 

För den enskilde som drabbas kan lång eller upprepad sjukskrivning 

innebära en känsla av utanförskap och i förlängningen även en risk för 

utslagning på arbetsmarknaden. Hög sjukfrånvaro i stadens 

verksamheter innebär också en bristande kontinuitet för dem som 

verksamheten finns till för. 
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Dessutom anser vi att bilaga 8 ”Lokala utvecklingsprogram för 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämndsområde” återremitteras och 

dels kompletteras med fler konkreta förslag och dels omarbetas så att 

programmet inkluderar Dalen. I och med detta vill vi även att behovet 

av ett Dalens Community Center, likt Rågsveds Community Center, 

utreds.”  

 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

” Att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Att återremittera Bilaga 8 för kompletteringar enligt nedan 

Att därutöver anföra 

 

Inför verksamhetsåret lade vi Liberaler fram ett omfattande förslag till 

verksamhetsplan för stadsdelsnämnden med en annan inriktning än 

vad som nu föreligger. Vi hänvisar till denna och menar att 

stadsdelsnämndens prioriteringar i flera fall är felaktiga.  Därutöver 

har vi lagt en budget i kommunfullmäktige som vi också hänvisar till. 

 

Vi behöver ett Stockholm i världsklass. Alla skall ha möjligheter att 

förverkliga sin potential och framtida generationer ska kunna växa 

upp med jämlika livschanser. Den inriktning som den rödgrönrosa 

majoriteten stegat ut med skattehöjningar och ändå problem med att 

finansiera grundläggande välfärd, är i grunden fel väg att gå för att 

möta dessa krav.  

 

Det ekonomiska läget i vår stadsdel är fortsatt ansträngt. De 

verksamheter som går med överskott får bidra med pengar till framför 

allt Individ och familj avdelningen Barn och unga där majoriteten inte 

kunnat komma tillrätta med ett växande underskott. Det innebär 

samtidigt att de eventuella kvalitetsförbättringar som skulle kunna 

genomföras i ex barnomsorg och äldreomsorg uteblir. 

 

Läget för Individ och avdelningen Barn och unga är fortsatt pressat 

när nu underskottet ökar ytterligare. I den bilaga som är lagd till 

Tertial 2 nämns få summor, och vi förutsätter att förvaltningen 

återkommer med mer precisa siffror under resten av verksamhetsåret. 

Förvaltningen har gjort ett bra arbeta med att minska 

konsultkostnaderna och få fler som anställs som ordinarie personal. 
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En långsiktig strategi måste vara investeringar i befintlig personal i 

form av ökade möjligheter till löne-, karriär- och 

kompetensutveckling.  

 

Arbetet med att följa upp hur det går för de ensamkommande 

flyktingbarn som placerats är en av nämndens viktigaste uppgifter. 

Trots något förenklade utredningar måste utredningarna ändå vara så 

noggrant genomförda att vi inte riskerar flyktingbarn som far illa och 

hamnar i olämpliga boenden.  

 

Det ansträngda ekonomiska läget ställer stora krav på 

stadsdelsnämnden att prioritera. Mindre angelägna satsningar och 

projekt måste få stå tillbaka för att värna kärnverksamheterna. Tyvärr 

har majoriteten visat sig ha svårt att göra sådana prioriteringar. 

Symbolprojekt såsom Medborgarkontor har tillåtits tränga ut insatser 

som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre som behöver 

hjälp från staden.  

 

I Bilaga 8 som handlar om lokalt utvecklingsprogram finns en del 

lovvärda insatser och idéer, men samtidigt kännetecknas programmet 

av få nya skarpa förslag och av de förslag som ändå finns, ex om 

medborgarvärdar, preciseras inga kostnader. Viktigt är t ex att 

kostnader i arbetade timmar för vår personal som ska ingå i 

organisationerna, preciseras. Mycket av det som finns med i 

programmet förutsätter vi redan görs, ex samverkan mellan olika 

parter i de prioriterade områdena. Vi anser också att det förslag som vi 

lade inför VP om en satsning på ett Community center i Dalen ska 

utredas. Förslaget skulle vinna på att bearbetas ytterligare och att 

åtgärderna sedan kostnadsberäknas.  

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, 

utan skattehöjningar som hotar jobben och företagandet, är en svår 

uppgift. Men den är avgörande om Stockholm ska bli en stad som 

klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta 

ansvar för välfärden.” 

 
 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Petersen (C) instämde i 

förslag till beslut samt reservation från (M). 
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§ 6   

Svar på skrivelse om nedskräpning och klotter 

Beslut 
Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen 

 
 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden har uppdragit till förvaltningen att besvara 

skrivelse från Gustav Johansson m.fl. (M) om nedskräpning och 

klotter. I skrivelsen frågas om vilka planerna är för att åtgärda 

problemet samt vilket behovet är av fler papperskorgar är. 

Förvaltningen har upphandlat en ny entreprenör för parkskötseln i 

Årsta och Vantör och anställt en ny kontrollant för att följa upp det 

utförda arbetet. En inventering av papperskorgarna i stadsdelen pågår. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 september 2016. 

Dnr 1.1.-421/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) Peter Backlund (L) 

”Det är bra att insatser görs för att minska nedskräpning i vårt 

stadsdelsområde. Men det är uppenbart att de rödgrönrosas ansats inte 

räcker till för att säkra trygga och rena gator. Klotter och 

nedskräpning påverkar människors trygghet och vardag. Ett rent 

samhälle är det minsta man som medborgare kan kräva av staden. 

Förvaltningen beskriver att en ny entreprenör upphandlats och en 

inventering av papperskorgar gjorts. Det är säkert en bra start men 

som med så mycket annat med nuvarande majoritet riskerar det att blir 

mycket prat och lite verkstad. Under alliansens tid vid makten gjordes 

stora ansträngningar för att göra Stockholm renare, tryggare och 

snyggare. Det är tydligt att nuvarande majoritet inte delar den 

ambitionen. ” 
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§ 7  

Uppföljning inom socialpsykiatrin – Dalens och Hagsätra 
gruppbostäder 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner uppföljning av socialpsykiatrin, Dalens 

och Hagsätra gruppbostäder. 

 
 
Ärendet 
Avtalsuppföljning för Dalens och Hagsätra gruppbostäder som drivs 

av Aleris Omsorg AB genomfördes under april 2016. I enlighet med 

stadsdelsnämndens tidigare beslut i genomförs ny upphandling av 

verksamheten under år 2016. Förvaltningen bedömer att Aleris 

omsorg AB bedriver en bra verksamhet inom Hagsätra och Dalens 

gruppbostäder, inom verksamhetsområdet socialpsykiatri, men inte 

helt i enlighet med gällande avtal och anbud. Avvikelserna handlar 

främst om brister i SoL- samt hälso- och sjukvårdsdokumentationen. 

Åtgärderna följs upp vid ett avstämningsmöte i oktober 2016. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2016. 

Dnr 1.2.1.-473/2016 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8  

Uppföljninga av gruppbostäderna Johanneshov 1, 
Johanneshov 2, Enskededalen, Brobacken, Kolmilan, 
Gesunden och Stureby 

Beslut 

Stadsdelsnämnden godkänner uppföljningsrapporten 

 
 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningarna av gruppbostäderna Johanneshov 1, 

Johanneshov 2, Enskededalen, Brobacken, Kolmilan, Gesunden och 

Stureby har genomförts under våren 2016.  

Verksamhetsuppföljningen har skett utifrån stadens utarbetade mall 

för uppföljning.  De avvikelser som framkommit vid uppföljningen 

handlar främst om den sociala dokumentationen. För samtliga enheter 

saknades gemensamma kompetensutvecklingsplaner samt resultat av 

genomförda egenkontroller. Några verksamheter har sedan 

verksamhetsuppföljningstillfället redan åtgärdat avvikelser och 

framkomna brister och andra ska vara åtgärdade till senare datum 

under år 2016 eller till verksamhetsuppföljningen år 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 augusti 2016. 

Dnr 1.2.1.-525/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Uppföljning av Högdalens vård- och omsorgsboende, 
Rågsveds servicehus, Enskede Nya servicehus och 
Rosens dagverksamhet 

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner uppföljningsrapporten 

 

 

 
Ärendet 
Verksamhetsuppföljningar har under våren 2016 genomförts av 

Högdalens vård- och omsorgsboende, Rågsveds servicehus, Enskede 

Nya servicehus och Rosens dagverksamhet.  Äldreförvaltningens 

uppföljningsmallar har ändrats från och med år 2015 vilket innebär att 

avvikelser och brister enbart kommer att kunna jämföras med förra 

årets resultat. En del av verksamheterna har sedan 

verksamhetsuppföljningstillfället redan åtgärdat avvikelser och brister 

och en del ska ha åtgärdat avvikelser och brister till senare datum 

under år 2016 eller till verksamhetsuppföljningen år 2017. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 22 augusti 2016. 

Dnr 1.2.1.-520/2016 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten  

Peter Backlund (L) 

”Som vi i alliansen tidigare påtalat är det viktigaste för en verksamhet 

inte vilken driftsform eller vilken utförare som driver verksamheten. 

Det viktigaste måste alltid vara kvaliteten i verksamheten. Därför är 

det viktigt att vi som styrande politiker, oavsett färg, får uppföljningar 

och utvärderingar som möjliggör en jämförelse över tid och mellan 

enheter. För att få detta är det viktigt att uppföljningarna ser likadana 

ut och görs på samma sätt, oavsett utförare. Även om 

förfrågningsunderlag eller uppdrag kan se olika ut mellan olika 

utförare och olika perioder måste huvudverksamheten alltid 

utvärderas på ett jämförbart sätt. 
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I detta ärende påtalar förvaltningen svårigheterna med uppföljning när 

driften återkommunaliserats. Det kanske är svårare, men som 

ansvariga måste nämnden få en objektiv bild av hur verksamheten 

fungerar och åt vilket håll kvalitetskurvan pekar. Först när vi faktiskt 

kan göra objektiva bedömningar kan vi göra en utvärdering av hur de 

rödgrönrosas politik faktiskt slår mot brukarna.”   
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§ 10  

Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
enligt 16 kap 6 f § SoL, av ej verkställda beslut enligt 4 kap 
1 § SoL samt rapportering enligt 28 § LSS av ej verkställda 
beslut enligt 9 § LSS – period 2/2016 

Beslut 
 

Rapporteringen gällande ej verkställda beslut enligt SoL respektive 

LSS godkänns och läggs till handlingarna. 

 
 
Ärendet 
Kommunerna har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldighet att till 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) varje kvartal rapportera in 

gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader från 

beslutsdatum. Skyldigheten gäller även att rapportera in avbrott i 

verkställigheten om beslutet inte verkställts på nytt inom tre månader 

från dagen för avbrottet. Även tidigare anmälda ärenden ska 

återanmälas inom perioderna till dess att de har verkställts.Vid 

rapportering för april-juni 2016 hade äldreomsorgen totalt 16 ärenden 

att rapportera. Av dessa hade ett beslut verkställts och fyra beslut hade 

avslutats utan verkställighet på grund av att tre personer hade återtagit 

sin ansökan och en person hade avlidit. Övriga 11 beslut hade ej 

verkställts. Inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning 

rapporterades totalt 15 ärenden enligt LSS. 11 av dessa hade ej 

verkställts. Två ärenden hade verkställts och två ärenden hade 

avslutats utan verkställighet på grund av att ansökan återtagits.  

Socialpsykiatrin rapporterade två beslut enligt SoL varav ett beslut 

hade verkställts. Individ- och familjeomsorg, barn och unga hade två 

beslut enligt SoL att rapportera. Ett av dessa hade avslutats utan 

verkställighet då insatsen inte längre är aktuell då den enskilde bor på 

jourhem. Inom Individ och familj, vuxen var alla beslut enligt SoL  

verkställda. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 augusti 2016. 

Dnr 1.2.1.-499/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Deltagande och vidaredelegation av beslutanderätt i 
gemensam upphandling av handledningstjänster 

Beslut 
1. Nämnden beslutar att Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltningska delta i den gemensamma upphandlingen 

av ett ramavtal för handledningstjänster som Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning genomför 

2. Stadsdelsdirektören ges i uppdrag att besluta i alla frågor avseende 

upphandlingen av handledningstjänster 

3. Nämnden överlåter åt stadsdelsdirektören att i sin tur 

vidaredelegera beslutanderätten till förvaltningschefen vid 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning i upphandlingen av 

handledningstjänster. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Ärendet rör deltagande i en gemensam upphandling av 

handledningstjänster som Skarpnäcks stadsdelsförvaltning genomför. 

För deltagande krävs att stadsdelsdirektören ges i uppdrag att besluta i 

frågor som rör upphandlingen, samt att denna beslutanderätt kan 

vidaredelegeras till Skarpnäcks förvaltningschef. 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsförvaltningen deltar i den 

gemensamma upphandlingen samt att nämnden delegerar till 

stadsdelsdirektören att besluta i frågor som rör upphandlingen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 september 2016. 

Dnr 2.2.1.-543/2016 

 

Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

  



 

    Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

torsdag den 22 september 
nr 9/2016 

Sida 18 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 12    

 
Deltagande och delegation av beslutanderätt i gemensam 
ramavtalsupphandling av enstaka platser för vuxna inom 
socialpsykiatri på tillståndspliktigt boende enligt 
socialtjänstlagen. 

 
Beslut 
 
1. Nämnden beslutar att delta i den gemensamma 

ramavtalsupphandlingen av enstaka platser för vuxna inom 

socialpsykiatri på tillståndspliktigt boende enligt socialtjänstlagen 

som genomförs av socialförvaltningen. 

2. Nämnden ger stadsdelsdirektören i uppdrag att fatta beslut i alla 

frågor rörande upphandlingen. 

3. Nämnden överlåter åt stadsdelsdirektören att i sin tur 

vidaredelegera beslutanderätten till förvaltningschefen vid 

socialförvaltningen i upphandlingen av enstaka platser inom 

socialpsykiatrin. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 
Ärendet 
Staden har behov av enstaka platser på tillståndspliktigt boende för 

vuxna inom socialpsykiatrin som ett komplement till stadens egna 

boenden. Upphandlingen genomförs av socialnämnden på uppdrag av 

stadsdelsnämnderna enligt lag om offentlig upphandling (LOU).  

Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att delta i den 

gemensamma upphandlingen samt att uppdra åt stadsdelsdirektören 

att fatta beslut i alla frågor rörande upphandlingen. 

Stadsdelsdirektören ges också möjlighet att i sin tur vidaredelegera 

beslutanderätt till förvaltningschef vid socialförvaltningen.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 september 2016. 

Dnr 2.2.1.-543/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13  

Förordnande avledamot att fatta ordförandebeslut 

Beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden förordnar ledamoten i stadsdelsnämnden 

Kristiina Katajikko (M) rätten att fatta ordförandebeslut enligt lag 

med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU), §§ 6, 27 och 

43 2 p. och lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) 13 §  då  

nämndens beslut inte kan avvaktas.   

 

2. Nämnden delegerar till Kristiina Katajikko beslutanderätt 

avseende beslut enligt 9 § LVU, 11 § LVU, 14 § 2 st. 1 och 2 p 

LVU samt 31 § LVU, 32 § LVU samt 45 § 2 p. LVM 

 

3. Nämnden återtar motsvarande förordnande och delegation för 

ledamoten Peter Backlund (L) 

 

4. Beslutet gäller från och med 2016-09-27.  

 
 
Ärendet 
Sociala delegationen har att på stadsdelsnämndens vägnar fatta beslut 

i ärenden enligt socialtjänstlagen (SoL), lagen med särskilda 

bestämmelser om vård av unga (LVU) lag om vård av missbrukare i 

vissa fall (LVM) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS). Nämnden kan under vissa förhållanden och 

i brådskande ärenden där nämndens beslut inte kan avvaktas förordna 

ledamot att fatta beslut så kallade ordförandebeslut. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 6 september 2016. 

Dnr 1.1.-540/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 



 

    Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

torsdag den 22 september 
nr 9/2016 

Sida 20 
 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 14  

Utgår 
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§ 15  

Anmälningsärenden 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m. 

B. Tjänstemannabeslut  

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde, 2016-09-16  

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor, 2016-09-19 

E. Protokoll från Förvaltningsgruppen, 2016-09-13 

F. Balanslista över nämndens uppdrag och skrivelser till 

förvaltningen  

 
 
Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 16  

Nämndens frågor 

Inget för dagen 
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§ 17   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektören Lena Lundström Stoltz informerade om: 

 

Förstärkt säkerhet i förvaltningens lokaler på så sätt att alla passerkort 

kommer att bytas ut till kort med foto, vilket även gäller nämnden – 

förvaltningen återkommer i frågan. 

 

Inbjudan till bussrundtur i stadsdelen för i första hand nyanställda i 

förvaltningen vid två tillfällen dels den 28 september dels den  

6 oktober. Nämndens ledamöter och ersättare är välkomna att anmäla 

sig till rundturen. 

 

Utbildningsdag den 17 oktober kl. 17-19 om Sociala företag och  

AST – arbetsintegrerade företag 

 

Måndag den 21 november är det en heldagskonferens om Söderort    

på Quality Hotel Globen för representanter från stadsdelarna 

Skärholmen, Skarpnäck, Farsta och Enskede-Årsta-Vantör.  

Nämnden beslutade att godkänna anmälan och att arvode erhålls för 

tre från vardera majoriteten och oppositionen.  

 

Lördag den 24 september anordnas Östbergadagen av främst ÖCC 

och Fryshuset. 

 

Den 24-29 september anordnar ABF i samarbete med 

stadsdelsförvaltningen särskilda demokratidagar. 

 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 18  

Strategi för fossilfritt Stockholm 2014-svar till kommunstyrelsen 

Beslut 
 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som yttrande till 

kommunstyrelsen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart 

 
 
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i samband med budget 2015 att 

Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad år 2040 och att utsläppen 

ska minska.  Kommunstyrelsen fick i uppdrag att tillsammans med 

miljö- och hälsoskyddsnämnden ta fram en strategi för att nå 

klimatmålet 2,3 ton CO2e per stockholmare år 2020 samt en färdplan 

för ett fossilbränslefritt Stockholm 2040. Strategin för ett 

fossilbränslefritt Stockholm 2014 utgör riktlinje för de 

klimatrelaterade målen i stadens miljöprogram 2016 – 2019 och för 

målen om fossilbränslefrihet 2040. Förvaltningen instämmer i att det 

är angeläget att staden leder och går före i arbetet med att utveckla   

Stockholm till en fossilfri stad. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1.-388/2016 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag 

till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamoten Peter 

Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko alla (M), ledamoten 

Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för det 

egna förslaget; 

”Stockholms stad ska vara ledande i det globala arbetet med att 

förverkliga Parisavtalets målsättningar i klimatarbetet och vara ett 

internationellt föredöme på miljöområdet. Det är i täta och urbana 

städer som det finns goda förutsättningar till hållbara energisystem 

och transporter. Den strategi för ett fossilbränslefritt Stockholm 2040 

som nu presenteras utgör en viktig grund för stadens långsiktiga 

färdriktning för att nå en fossilbränslefri stad 2040. Målåret kan 

tyckas avlägset men med tanke på det arbete som krävs från många 

politiska nivåer och näringsliv är det ett arbete som brådskar.  

 

Några viktiga och konkreta exempel på där Stockholm stad bör jobba 

är att utvidga verktyget med miljözoner i staden. 

Miljömålsberedningen har föreslagit i sitt delbetänkande (SOU 

2016:47) att trafikförordningen bör ändras så att kommuner ges 

möjlighet att införa miljözon för lätta fordon. Vi vill även poängtera 

vikten att ge fler möjligheter att delegera beslutsrätt till kommunerna 

vad gäller införande av lokala styrmedel på trafikområdet. Ett annat 

exempel där det krävs krafttag från nationell nivå är den politiska 

prioriteringen att Sverige år 2030 ska ha en fordonsflotta som är 

oberoende av fossila bränslen. En ambition som regeringen behöver 

förtydliga och peka ut vägen för. 

 

Målet om fossilbränslefrihet innebär störst utmaningar inom 

transportsektorn och där är behovet av insatser i närtid som mest 

omfattande. Förutom det självklara att stadens egen fordonsflotta 
ska ligga i framkant bör staden sätta upp tydliga och hårda krav 
vid upphandling av transporttjänster. Vi efterlyser tydligare mål 
kring detta, både för stadens eget klimatarbete men även för att 
ge marknaden tillit till att politiken är pådrivande. Gällande till 
exempel biogasmarknaden är det oroväckande att det finns 
tecken på att företagen inte litar på att politiken är tillräckligt 
modig genom att sätta upp tuffa miljömål som främjar företag 
som vågar satsa på miljön. 

 

Vi instämmer i att en minskad personbilstrafik kommer att krävas för 

en transporteffektiv samhällsutveckling. Åtgärder som 

Miljömålsberedningen (SOU 2016:47) bedömer kunna bidra till störst 
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minskningar av biltrafiken är hållbar stadsplanering genom förtätning, 

ökad funktionsblandad bebyggelse och förbättrad gång-, cykel-, och 

kollektivtrafik. Detta kommer att ställa hårda krav på att staden och 

regionen vågar utföra samhällsplanering och system med inriktning att 

gynna gång-, cykel- och kollektivtrafik framför biltrafik. En ökande 

befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får närmare till 

vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga gång- och cykelstråk. 

För detta krävs en smart och hållbar markanvändning. För att kunna 

bygga tillräckligt många bostäder kommer det inte att vara möjligt att 

tillgodose alla intressen och önskemål kopplat till 

överklagandeprocesser där förtätning i alltför hög utsträckning kan 

stoppas av särintressen. Vi menar att det ligger ett tungt 

allmänintresse i att staden kan byggas tät och miljövänlig. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera energikraven 

i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan ligga i framkant 

gällande hållbart byggande. I detta sammanhang vill vi betona vikten 

av att lagstiftningen om att förbjuda så kallade kommunala särkrav ses 

över. Enligt stadens miljöförvaltning har lagstiftningen inte fått någon 

rättslig betydelse. Detta är naturligtvis glädjande av många skäl, dels 

att Stockholms stad även fortsättningsvis kan gå före i energisnålt 

byggande, dels att marknaden verkar vara ointresserad av att vänta in 

lågt satta nationella krav. En orosfaktor är dock att lagstiftningen 

skapat förvirring bland såväl byggherrar som stadsplanerare. 

 

Ett sorgebarn i stadens klimatarbete är Fortums kolkraftverk i Värtan. 

Både före och efter valet 2014 gav Miljöpartiet i staden självsäkra 

löften om att stänga kolkraftvärmeverket i Värtan senast 2020. Vi 

noterar nu att detta löfte blivit till en ambition och att en plan för 

avveckling ska redovisas senast 2017. Samtidigt kan vi i samma 

strategidokument läsa att ”KVV6 planeras av Fortum Värme vara 

avvecklat till senast 2030”. Vad som egentligen gäller blir oklart, 

något som tyvärr påverkar trovärdigheten i strategin i en mycket 

negativ riktning. 

 

Slutligen, vi stödjer målet om ett fossilbränslefritt Stockholm till 2040 

men inser samtidigt att faktorer som staden inte råder över kommer att 

göra det svårt. Vi anser dock att målet är ett viktigt incitament för att 

lägga i ytterligare en växel i klimatarbetet. Vi kan inte nog betona 

vikten av att staden intensifierar samarbete med externa aktörer. 

Klimatpakten, stadens samverkan med näringslivet, behöver utvecklas 

och ges högsta politiska prioritet.”  
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Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Petersen (C) instämde i 

förslag till beslut samt reservation från (M),(L). 
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§ 19  

Strategi för Stockholm som smart och uppkopplad stad. 
Svar till kommunmstyrelsen 

 
Beslut 

Nämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

kommunstyrelsen 

 

 

 
Ärendet 
Stadsledningskontoret har, i enlighet med kommunstyrelsens uppdrag 

i budget 2016, utarbetat ett förslag till en strategi för Stockholm som 

smart och uppkopplad stad. Stadsledningskontorets förslag har 

remitterats till stadsdelsnämnden för yttrande. Strategin syftar till att 

stimulera, vägleda och samordna insatser för att genom digitalisering 

bidra till målet om Stockholm som världens smartaste stad.  

Förvaltningen anser att förslaget är bra på många sätt men att 

skrivningarna om finansiering och kompetensutveckling bör 

utvecklas. 

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 juli 2016. 

Dnr 1.5.1.-410/2016 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 
Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamöterna Roger Orwén m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Att godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

Att därutöver anföra följande. 
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Liberalerna har länge drivit frågan om ett uppkopplat och smart 

Stockholm. 2010 genomfördes Chydeniusinitiativet med syfte att 

Stockholm skulle bli världsledande vad det gällde öppenhet i de 

offentliga arkiven, inte minst digitalt. Stockholm bör nu gå vidare med 

att öka tillgängligheten och transparensen hos stadens förvaltningar. 

Beslut och information ska enkelt bli tillgängliga för medborgarna, 

genom öppna arkiv, smarta e-tjänster och snabb service. Den digitala 

informationsförsörjningen är mycket viktig ur ett demokratiskt 

perspektiv. Men digitaliseringen rymmer så mycket mer än så. 

 

Därför är det bra att Stockholms stad satsar på att använda nutida och 

framtida digitala möjligheter för att göra livet ett enklare och bättre 

för invånare, företagare och besökare. Lika viktigt är det att 

digitaliseringen också får genomslag inom stadens verksamheter. 

Stadens förvaltningar och bolag måste bli bättre på att använda de 

möjligheter digitaliseringen ger och bidra till en smartare välfärd.  

 

Medborgarna måste få större tillgång till och kontroll över den 

information som berör dem, samtidigt som förvaltningarnas förmåga 

att använda datamängder på aggregerad nivå, med respekt för den 

personliga integriteten, måste uppmärksammas. Tillgången till 

information kan leda till en verklig revolution inom valfrihetsområdet, 

men då måste staden se till att den information som brukarna får är 

relevant, korrekt och lättöverskådlig. 

 

Möjligheterna att med hjälp av digital teknik anpassa allt från 

undervisning till äldreomsorg utifrån den enskildes förutsättningar och 

behov är närmast oändliga. Det kräver dock moderna regelverk som 

skyddar individens integritet och centrala kvalitetskrav utan att 

hämma nya metoder. Som Sveriges största kommun och en av 

Europas storstäder måste Stockholm spela en avgörande roll i 

påverkansarbetet för ändamålsenliga regelverk på nationell och 

europeisk nivå. 

 

Staden måste utnyttja den kraft som ligger i Stockholmsregionens 

högskolor genom att till exempel erbjuda möjligheter att testa nya 

metoder i form av examensarbeten. Medarbetarnas möjligheter att 

testa och implementera nya idéer i verksamheten måste stärkas. Inte 

minst i upphandling måste medarbetarnas synpunkter, perspektiv och 

arbetssätt tas tillvara. Staden måste hela tiden upprätthålla en ledande 

kompetens på upphandlingsområdet för att med ett effektivt 
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användande av skattemedel få flexibla lösningar som fungerar för 

anställda och medborgare och som kan anpassas och utvecklas över 

tid. 

 

Stockholm ska vara en smart stad och ligga i framkant av det digitala 

innovationsarbetet.” 
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§ 20   

Strategi och riktlinjer för hantering av fordon för 
kommunkoncernen Stockholms stad - svar till 
kommunstyrelsen 

Beslut 
Nämnden åberopar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

kommunstyrelsen. 

 
Ärendet 
Stadsledningskontoret har, i enlighet med kommunstyrelsens uppdrag 

i budget 2016, utarbetat ett förslag till en strategi för Stockholm som 

smart och uppkopplad stad. Strategin syftar till att stimulera, vägleda 

och samordna insatser för att genom digitalisering bidra till målet om 

Stockholm som världens smartaste stad. En smart stad är en stad som 

utnyttjar digitaliseringens möjligheter för att göra livet enklare och 

bättre för invånare, företagare och besökare. Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnds verksamheter berörs i högsta grad av den föreslagna 

strategin. Förvaltningen anser att strategin på många sätt är bra, men 

att skrivningarna om bland annat finansiering och 

kompetensutveckling bör kunna utvecklas. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 juni 2016. 

Dnr 1.5.1.-437/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21    

Reviderade regler för intagning och plats i förskolan -  
svar till kommunstyrelsen 

Beslut 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen om 

reviderade regler för intagning och plats i förskolan. 

 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har skickat stadsledningskontorets förslag till 

reviderade regler för intagning och plats i förskolan på remiss till   

samtliga stadsdelsnämnder. De föreslagna förändringarna innebär 

bland annat förtydliganden av att reglerna ska följas av samtliga 

huvudmän, förtydliganden av regler som är olika beroende på 

huvudman, ändring av urvalsgrund för barn som riskerar att inte få 

plats inom garantitiden, ändring av uppsägningsvillkor för 

utomkommunala barn i kommunal verksamhet och rätt till 

heltidsvistelse för barn vars föräldrar är föräldralediga med syskon.   

Stadsledningskontoret har bedömt att rätten till heltidsvistelse för 

barn, vars föräldrar är föräldralediga med syskon, gynnar barns 

lärande och utveckling. Förvaltningen anser att ökade 

personalkostnader är en trolig konskevens av rätten till heltid och att 

det är något bör utredas ytterligare. Förvaltningen föreslår också en 

ändring när det gäller uppsägning av outnyttjad plats. Den nuvarande 

formuleringen anger att undantag endast görs vid sommarsemester 

och julledighet. Detta bör ändras för att möjliggöra längre ledighet vid 

annan del av året.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 31 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1.-514/2016 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

  

 
Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 
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Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), ledamoten Peter 

Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko, alla (M) ledamoten Peter 

Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna 

förslaget; 

” att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut  

Att avslå förslaget om rätt till förskola på heltid för barn till 

föräldralediga  

Att därutöver anföra  

 

När utbildningsförvaltningen utrett möjligheten att även barn till 

föräldralediga ska omfattas av rätt till heltid framgår ett tydligt 

mönster. Samtliga svarande (se bilaga till detta ärende, 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande), såväl de fristående 

förskolorna genom referensgruppen för fristående förskolor, som 

stadsdelsförvaltningarna har uppgett att ”förslaget skulle innebära 

negativa konsekvenser på de organisatoriska förutsättningarna, i form 

av krav på högre personalresurser, ökade kostnader och större 

barngrupper under en period av dagen. Utbildningsförvaltningen har 

gjort en beräkning som visar att varje förskoleavdelning i snitt skulle 

utökas med ett barn om förslaget genomförs. 

 

Den påfrestning på verksamheten som en rätt till heltid på förskolan 

för föräldralediga innebär är oacceptabel. Förskolans höga kvalitet 

kommer av naturliga skäl att naggas i kanten om förslaget genomförs, 

särskilt som det ska genomföras utan att några ytterligare ekonomiska 

medel för detta tillförs förskolan.  

 

Förskolan i Stockholms stad står inför en rad utmaningar, och där 

växande barnkullar samt bristen på utbildade förskollärare är de allra 

mest akuta och högst prioriterade frågorna just nu. Det är därför svårt 

att motivera prioriteringar som innebär att ett redan generöst regelverk 

blir än mer omfattande. För oavsett vad den s-ledda majoriteten i 

Stockholms stad säger så kommer en reform likt denna att innebära 

kostnader. I Uppsala kommun beslutade nyligen den s-ledda 

majoriteten i kommunen att minska antalet timmar i förskolan för barn 

till föräldralediga från 30 till 20 timmar. Totalt berörs 1600 barn och 

på det räknar man med att spara drygt 25 miljoner kronor per år. Givet 
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Stockholms storlek så bör kostnaden uppgå till närmare 100 miljoner 

kronor.  

 

För att inte urholka förskolans kvalitet, försvåra schemaläggning och 

organisation, eller leda till större barngrupper, bör de nuvarande 

reglerna för rätt till förskola för barn vars föräldrar är föräldralediga 

kvarstå. Det vill säga bibehålla följande lydelse: 

”Förskolebarn vars förälder/vårdnadshavare är föräldraledig enligt 

föräldraledighetslagen för vård av nyfött syskon, har rätt till plats om 

max 30 timmar per vecka fördelade under 4 eller 5 dagar och mellan 

klockan 8-9 och 14-16. Förläggningen av tiden regleras terminsvis. 

Förändringen träder ikraft en månad efter barnets födsel.” 

 

Slutligen är det anmärkningsvärt att ett beslut som har så stora 

effekter på verksamheterna, såväl de kommunala som de fristående, 

inte har remitterats till branschorganisationerna för de fristående 

förskolorna. Det är heller inte, givet ärendets omfattning, bra att 

ärendet dessutom stressas fram genom att remisstiden endast är på sex 

veckor. ” 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Claes Karlsson (KD) och Christina Petersen (C) instämde i 

förslag till beslut samt reservation från (M),(L). 
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§ 22   

Motion av Dennis Wedin (M) om äldreomsorg efter behov- 
svar till kommunstyrelsen 

 
Beslut 
 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen 

2. Stadsdelsnämnden avstyrker motionen 

 
 
Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat en motion av Dennis Wedin (M) till 

stadsdelsnämnden för yttrande.  

I motionen anges att köerna och avslagen inom äldreboende och 

särskilda boenden är oacceptabla och att andelen som får avslag på 

ansökan till vård- och omsorgsboende ökar och att stadens 

stadsdelsområden har ett varierande sätt att handskas med bedömning 

och handläggning. I motionen föreslås att problemen med 

uppdelningen och hanteringen inom stadsdelsnämnderna måste 

överbryggas genom gemensamma rutiner och regler så att de äldre, 

utifrån centrala riktlinjer kring vårdbehov och önskemål, kan erbjudas 

plats i staden. Förvaltningen följer de av kommunfullmäktige antagna 

riktlinjerna för handläggning av socialtjänstens äldreomsorg och gör 

alltid en bedömning utifrån den enskildes aktuella situation.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1.-324/2016 

 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

  

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
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Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko, alla (M) reserverade sig mot 

beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att tillstyrka motionen 

Att därutöver anföra 

Alla äldre ska ha samma förutsättningar oavsett var i staden de bor, 

men andelen äldre som får avslag på sin ansökan om att flytta till 

vård- och omsorgsboende har ökat. Över var sjätte person som sökte 

plats på vård och omsorgsboende i Stockholm stad fick nej under 

2015. Stadens stadsdelar har varierande sätt att handskas med 

bedömning och handläggning 

Stockholms läns Äldrecentrum har uppmärksammat att 

biståndsbedömarnas roll och funktion behöver tydliggöras. Det finns 

en motsättning mellan att vara en ”grindvakt” som tar hänsyn till 

budgetramar, och att som socialarbetare bedöma äldres behov. 

Handläggarna bekräftar själva att det förekommer felaktiga 

bedömningar. 

 

Moderaterna vill därför se en centraliserad och reformerad 

biståndshandläggning, tillsammans med flexiblare insatser i 

hemtjänsten och fortsatt fokus på demenskompetens. Möjligheten att 

överföra biståndsbedömningen från stadsdelsnämnderna till 

äldrenämnden behöver grundligt utredas. Moderaterna föreslår också 

en reform där förenklad biståndsbedömning gör det möjligt för 

generella beslut, så att biståndshandläggare kan fokusera på tyngre 

bedömningar. Vi anser också att valfrihetsrådgivning och enskild 

uppföljning ska bli en större del av stadens biståndsbedömning. ” 
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§ 23   

Reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa – svar 
till kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på remissen  

”reviderade riktlinjer för medföljare vid semesterresa”,  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Stockholms stads riktlinjer om rätt till medföljare vid semesterresa 

infördes år 2000 och gäller fortfarande. Socialförvaltningen har nu 

reviderat riktlinjerna som översänts till nämnden för yttrande.  De 

förändringar som föreslås grundar sig på tillkomna prejudikat från 

Högsta Förvaltningsdomstolen (HDF). Prejudikaten ställer krav på en 

förändrad handläggning jämfört med den som anges i de nu gällande 

riktlinjerna. Riktlinjerna har också förtydligats avseende syftet om 

likställighet i staden för hur rätten till medföljare vid semesterresa ska 

uppnås. Förvaltningen påpekar att riktlinjerna ger den enskilde en 

utvidgad rätt till medföljare vid semesterresa som är betydligt större 

än vad som följer av nuvarande riktlinjer och praxis och att det därför 

är viktigt att staden även beaktar de kostnader som tillämpningen av 

riktlinjerna kommer att medföra.  

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 29 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1.-408/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 24   

Revidering av reglemente för socialnämnden 
Svar till kommunstyrelsen 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen 

 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har till Enskede-Årsta-Vantör översänt remiss om 

förslag till ändringar i reglemente för socialnämnden. Socialnämnden 

har hos kommunfullmäktige väckt ärende om ändring av reglemente 

då det visat sig att två av socialnämndens uppdrag, att genomföra 

tillsyn av tobaksförsäljning på försäljningsställen som har 

serveringstillstånd, samt uppdraget att samordna 

stadsdelsförvaltningarnas tillsynav folköls- och tobaksförsäljning, inte 

funnits med i reglementet. Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen revidering av reglemente för socialnämnden.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 30 augusti 2016. 

Dnr 1.5.1.-463/2016 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 25  -33 Sekretess 

 


